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P R O T O K Ó Ł  Nr IX/11 
 
z IX sesji Rady Gminy w Szelkowie, odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury                  
w Starym Szelkowie, dnia 11 lipca 2011 r.   
 
Obrady rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 11.30.  
 
Obradom przewodniczył  Janusz Ruszczyński – Przewodniczący  Rady  Gminy                   
w Szelkowie, który stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych, co stanowi   
100%  składu Rady Gminy. 

Przewodniczący obrad przywitał radnych Rady Gminy w Szelkowie, Wójta 
Gminy Szelków – Arnolda Macieja Grossmanna, Skarbnika Gminy Szelków – Alicję 
Malinowską oraz wszystkich  zaproszonych i obecnych na IX sesji  Rady Gminy            
w Szelkowie. 

Następnie przedstawił proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Szelków między sesjami. 
5.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 
6.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji                          
     o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć do wieloletniej prognozy finansowej. 
     7.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia   
          Psychicznego na lata 2011 – 2015. 
     8.  Informacje. 

9.  Wolne wnioski i zapytania. 
     10. Zamknięcie obrad. 
 
Do zaproponowanego porządku obrad uwag nie było. 
 
Przy obecności 15 radnych na IX sesji, Rada Gminy w Szelkowie przyjęła jednogłośnie 
przedstawiony porządek obrad. 
 
Ad. pkt. 3 
 
Janusz Ruszczyński  -  Przewodniczący Rady Gminy w Szelkowie  wystąpił                 
z wnioskiem o odstąpienie od odczytania protokółu z VIII sesji Rady  Gminy, odbytej           
w dniu 29 czerwca 2011 r.   
Protokół znajduje się u pracownika Pani Justyny Godlewskiej w Urzędzie Gminy                
w Szelkowie i  jest do wglądu  dla zainteresowanych. 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie protokółu            
z  poprzedniej sesji  bez odczytania. 
 
                             W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
                              
                             Za przyjęciem  wniosku  głosowało  - 15 radnych, 
                             przeciw nie było, 
           nikt się nie wstrzymał. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Gminy w Szelkowie przyjęła 
jednogłośnie protokół z VIII sesji Rady Gminy w Szelkowie bez odczytania, odbytej 
dnia 29 czerwca 2011 r. 
  
Ad. pkt. 4 
 
Arnold Maciej Grossmann - Wójt Gminy Szelków przedstawił sprawozdanie miedzy 
sesjami od dnia 29 czerwca 2011 r. do dnia 11 lipca 2011 r. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
Do przedstawianego sprawozdanie uwag nie było. 
 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności Wójta 
Gminy Szelków między sesjami. 
 
                             W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
                              
                             Za przyjęciem  sprawozdania głosowało  - 15 radnych, 
                             przeciw nie było, 
           nikt się nie wstrzymał. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Gminy w Szelkowie  przyjęła 
jednogłośnie przedstawione sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Szelków między 
sesjami. 
 
Ad. pkt. 5 
 
Mirosław Ołtarzewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Komunalnej 
Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że Komisja Budżetu i Gospodarki 
Komunalnej Rady Gminy w Szelkowie pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał              
IX sesji Rady Gminy w Szelkowie. 
 
Alicja Malinowska – Skarbnik Gminy Szelków poinformowała, że dzisiejsza sesja 
musiała się odbyć w trybie pilnym, ponieważ jutro musimy ogłosić przetarg na 
dokończenie budowy wodociągu, oraz zabezpieczyć w budżecie środki na ten cel.  
Następnie odniosła się do wprowadzonych zmian. Nadmieniła, że zmienia się budżet po 
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stronie wydatków, a mianowicie w związku z możliwością złożenia wniosku o środki 
unijne na rekultywację ,,Wysypiska śmieci w Chylinach” zostawia się tylko kwotę na 
studium wykonalności, a pozostałą kwotę  100.000,00 zł przenosi się. Z tego na dział  
010 rozdział 01010 -   83.000,00 zł na ogłoszenie  przetargu na dokończenie budowy 
wodociągu,  pozostałą kwotę  jaka zostaje  tj. 17.000 zł przenosi  się na do działu 700 
rozdz. 70005 na zakup placu w centrum Szelkowa aby można było poprawić estetkę tej 
miejscowości.  Poinformowała także, że zaszła konieczność ogłoszenia przetargu na 
wybór przewoźnika do dowozu dzieci do szkół i szacowany jest brak środków  w 
kwocie 30.000,00 zł. Brakującą kwotę w dziale 801 rozdz. 80113 przenosi się z działu 
750 rozdz. 75023 w kwocie 20.000,00 zł z działu administracji z delegacji, ponieważ 
Wójt Gminy Szelków nie bierze delegacji, a pracownicy mają obliczane po niższej 
stawce. Zaś pozostałą kwotę tj. 10.000,00 zł przenosi się z wydatków rzeczowych 
związanych z wysypiskiem śmieci dział 900 rozdz. 90002 § 4300, ponieważ przez pół 
roku nie korzystaliśmy z nadzoru Spółdzielni Kółek Rolniczych nad wysypiskiem 
śmieci w Chylinach z czego zaoszczędziliśmy 12.000,00 zł. Pozostałe zmiany to tylko 
przeniesienia między paragrafami w tym samym rozdziale. Nadmieniła także, że 
prowadza się zmiany w inwestycjach gminy,  przenosi się 100.000,00 zł z działu 900 
rozdz. 90002 Gospodarka odpadami do działu 010 rozdz. 01010 na budowę wodociągu  
i 17.000,00zł na dział 700 rozdz. 70005 na zakup placu w centrum Szelkowa. 
Na koniec poinformowała, że wszystkie zmiany są w wydatkach. Budżet pozostaje bez 
zmian. 
 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że zwrócił się                 
z prośbą do Prezesa Spółdzielni Zaopatrzenia i Zbytu – Pana Grabowskiego o sprzedaż 
tej działki obok Gminnego Ośrodka Kultury w Szelkowie. Nadmienił, że zakup tej 
działki odbyłby się na zasadach wyceny. Nadmienił, że nie można na tej działce się 
budować, jeżeli można byłoby to cena za nią byłaby znacznie wyższa. Odnośnie 
dokończenia budowy wodociągu to zaproponowaliśmy środki na dokończenie                    
z rekultywacji wysypiska śmieci w Chylinach, ponieważ najprawdopodobniej nie 
otrzymamy dofinansowania. Nadmienił, że wysypisko w Chylinach jest za małe ma 
0,58 ha. Z tego też względu nasz wniosek otrzyma mało punktów. Jeżeli nie otrzymamy 
dofinansowania to będziemy sami starać się to realizować. Na chwilę obecną 
najważniejsze jest dokończenie budowy wodociągu. Nadmienił, że pół roku nie 
korzystaliśmy z nadzoru nad wysypiskiem śmieci w Chylinach z czego 
zaoszczędziliśmy 12.000,00 zł. Odnośnie dokończenia budowy wodociągu, abyśmy 
tylko nie mieli problemu z wyłonieniem wykonawcy, ponieważ jest szczyt sezonu                  
i pracy jest bardzo dużo. W naszym przypadku zostało 56 przyłączy do zrobienia                
w miejscowościach objętych projektem i może zdarzyć się tak, że nikt nie zgłosi oferty 
na to co pozostało do wykonania. 
 
Henryk Bladosz- Radny Rady Gminy w Szelkowie odnośnie kupna terenu przed 
Gminnym Ośrodkiem Kultury w Szelkowie poinformował, że ten temat był poruszany 
10 lat temu. W kwestii wodociągu zwrócił się z prośbą, aby Pana Ochenkowskiego nie 
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dopuścić do przetargu, ponieważ jeżeli wygra przetarg to mieszkańcy nie wpuszczą go 
na grunt. Nadmienił, że znów parę lat będzie męczył Wójta Gminy, Radę Gminy oraz 
mieszkańców. Jest jeszcze dużo niedociągnięć po wykonaniu robót np. hydranty stoją 
nie w tych miejscach gdzie powinny, nie są schowane. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że przy budowie 
wodociągu nie tylko zawinił wykonawca, ale też i projektant. Odnośnie Pana 
Ochenkowskiego, nadmienił, że jeżeli będzie miał honor to nie złoży oferty. 
 
Antoni Radłowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zapytał czy jest obligatoryjny 
obowiązek jeżeli cena w przetargu jest najniższa wybrać tego wykonawcę, skoro ma 
negatywną opinię. 
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zwrócił uwagę, że 
dokończenie tych 56 szt. przyłączy i sieci kosztować będzie gminę 83.000,00 zł. 
Stwierdził, że koszty się zwrócą, o ile otrzymamy dotację. Nadmienił, że Pan 
Ochenkowski nie powinien w ogóle wchodzić na budowę. Należałoby zwrócić się do 
Rady Gminy w Szelkowie o wystawienie mu opinii. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że dopóki nie 
skończymy całej inwestycji, nie możemy złożyć dokumentów w Urzędzie 
Marszałkowskim Województwa Mazowieckiego w Warszawie. 
 
Dariusz Bartosiewicz - Radny Rady Gminy w Szelkowie zwrócił się z prośbą do 
Wójta Gminy Szelków, aby zgodnie z przepisami prawa o zamówieniach publicznych 
wybrać innego wykonawcę niż Pana Ochenkowskiego. 
 
Janusz Ruszczyński – Przewodniczący obrad poinformował, że nie należy wracać do 
tego co było tylko zakończyć temat wodociągu raz na zawsze. Nadmienił, że aby 
Gmina coś zyskała musi najpierw coś stracić. Zwrócił uwagę, że w przetargu nie można 
wykluczyć oferty Pana Ochenkowskiego. Jeżeli jego oferta spełni wymogi określone          
w specyfikacji istotnych warunków zamówienia to należy sporządzić dobrą umowę               
i bacznie obserwować wykonywanie przez niego robót. 
 
Henryk Bladosz- Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że od 3 lat tracimy 
na tej inwestycji. 
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że był 
radnym w poprzedniej kadencji i zawsze miał swoje racje. Stwierdził, że podziękuje 
wszystkim przyczyniającym się zakończenia tej inwestycji, jednak dopiero wtedy gdy 
gmina otrzyma dofinansowanie. Zwrócił uwagę, że budżet gminy jest pozbawiany              
1,5 mln zł. Nadmienił, że jego zdaniem  Komisja  Przetargowa powinna wybrać ofertę 
najkorzystniejszą dla gmina, a nie najtańszą. 
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Alicja Malinowska – Skarbnik Gminy Szelków poinformowała, że głównym kryterium 
w przetargach jest wybór najtańszej oferty. 
 
Antoni Radłowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zwrócił uwagę, po co 
powoływać Komisję Przetargową, skoro i tak zostanie wybrana najtańsza oferta. 
Komisja Przetargowa powinna brać też pod uwagę rozpoznanie sytuacji, jednak cel 
pozostaje ten sam, we właściwym terminie zakończyć tę inwestycję.  
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków po raz kolejny poinformował, że 
protokół końcowy musi być bez wad, aby otrzymać dofinansowanie. Skoro ma być bez 
wad, musimy wystawić Panu Ochenkowskiemu pozytywną opinię z wykonania tych 
robót. 
 
Mirosław Ołtarzewski - Radny Rady Gminy w Szelkowie zwrócił uwagę, jeżeli nie 
przyjmiemy oferty Pana Ochenkowskiego, to na pewno będzie się odwoływał i będą            
z tego jeszcze większe problemy niż dotychczas. 
 
Danuta Jarkowska – Radna Rady Gminy w Szelkowie przypomniała, że jeżeli gmina 
nie wybierze najtańszej oferty to organy finansowe mogą zarzucić niegospodarność 
środków finansowych. 
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zwrócił uwagę, że Rada 
Gminy nie może pozwolić sobie na to, aby jakikolwiek wykonawca zastraszał Radę 
Gminy bądź Wójta Gminy. Odnośnie udostępniania informacji publicznej zapytał czy 
gmina jest zobowiązana do udostępniania informacji publicznej, jeżeli żąda jej 
wykonawca. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że musimy 
przestrzegać ustawy o dostępie do informacji publicznej, w razie odmowy 
udostępnienia  grozi pójście na 3 lata do więzienia. 
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zwrócił się do Wójta 
Gminy, aby był odpowiedzialny za to co robi i brał odpowiedzialność za wykonywanie 
obowiązków związanych z funkcją Wójta Gminy. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że musiał wydać 
wykonawcy te dokumenty zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej. 
Nadmienił, że w tej sprawie konsultował się z prawnikiem, który też stwierdził, że 
należy je udostępnić. 
 
Janusz Ruszczyński – Przewodniczący obrad zwrócił uwagę, że należy zniszczyć tego, 
co udało się Wójtowi Gminy Szelków przez pół roku zrealizować. 
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Henryk Bladosz - Radny Rady Gminy w Szelkowie stwierdził, że nikt nie chce tego 
zepsuć, ale teraz musimy być ostrożni w takich sprawach jak dokończenie tego 
wodociągu czy kolejne inwestycje. 
Innych pytań i uwag nie było. 
 

Przewodniczący Rady Gminy w Szelkowie odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 
                    

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  
                                  
                          Za przyjęciem uchwały głosowało 15  radnych,   
                            przeciw nie było, 
                            nikt się nie wstrzymał. 
 
                               Uchwała Nr IX/42/11 została przyjęta jednogłośnie. 
                           Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 6 
 
Alicja Malinowska – Skarbnik Gminy Szelków poinformowała, że zgodnie z art. 266 
ust. 2  ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Wójt  Gminy Szelków 
przedstawia Radzie Gminy w Szelkowie i Regionalnej Izbie Obrachunkowej                        
w Warszawie w terminie do 31 sierpnia każdego roku pisemną informację                          
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 
przedsięwzięć do wieloletniej prognozy finansowej za pierwsze półrocze. 
 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zapytał czy na podstawie 
wieloletniej prognozy finansowej uchwalany jest budżet Gminy. 
 
Alicja Malinowska – Skarbnik Gminy Szelków poinformowała, że budżet Gminy jest 
uchwalany na podstawie wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Janusz Ruszczyński – Przewodniczący obrad poinformował, że przepisy ustawy                 
o finansach publicznych zobowiązują Radę Gminy do podjęcie tej uchwały. 
 
Innych pytań i uwag nie było. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy w Szelkowie odczytał projekt  uchwały w sprawie 
określenia zakresu i formy informacji  o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć do wieloletniej prognozy 
finansowej. 
 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  



 7 

                                  
                          Za przyjęciem uchwały głosowało 15  radnych,   
                            przeciw nie było, 
                            nikt się nie wstrzymał. 
 
                               Uchwała Nr IX/43/11 została przyjęta jednogłośnie. 
                           Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 7 
 
Justyna Owsiewska – Podinsp. ds. gospodarczych poinformowała, że zgodnie z § 4 
ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie 
Narodowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego nakłada się na gminy 
obowiązek utworzenia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2011 – 2015. 
Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 5  ustawy  z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do 
zadań własnych gminy należy zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty 
samorządowej w zakresie ochrony zdrowia. Gminny Program Ochrony Zdrowia 
Psychicznego na lata 2011 – 2015 stanowi załącznik do uchwały. Nadmieniła, że              
w razie potrzeby osoby z zaburzeniami psychicznymi będę informowane, iż mogą 
uzyskać pomoc w takich instytucjach jak: 
- pomoc ambulatoryjna prowadzona przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki   
  Zdrowotnej w Makowie Mazowieckim m.in.: Poradnię Zdrowia Psychicznego                       
  i Poradnię Psychologiczną, 
- poradnia Rodzinna Działającą Przy PCPR w Makowie Mazowieckim  (w tym   
  Poradnia Leczenia Uzależnień), 
- środowiskowy Dom Samopomocy w Makowie Mazowieckim, 
- poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna w Makowie Mazowieckim, 
- wsparcie dla osób z zaburzeniami psychicznymi prowadzone jest również przez   
  Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Szelkowie, 
- Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Na koniec poinformowała, że podmioty realizujące Program przesyłają ministrowi 
właściwemu do spraw zdrowia lub wskazanemu przez niego podmiotowi, w terminie do 
15 maja roczne sprawozdania z wykonania zadań objętych harmonogramem realizacji 
programu w roku poprzednim. 
 
Antoni Radłowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zapytał czy sprawozdania będą 
przedstawiane Radzie Gminy w Szelkowie oraz czy jest powołany zespół realizujący 
ten program. 
 
Justyna Owsiewska – Podinsp. ds. gospodarczych poinformowała, że będą 
przedstawione najpierw na Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Rekreacji 
Rady Gminy w Szelkowie o następnie na sesji Rady Gminy w Szelkowie celem 
zatwierdzenia. Odnośnie zespołu poinformowała, że Wójt Gminy Szelków 
Zarządzeniem Nr 18/11 z dnia 31 maja 2011 r. powołał zespół  koordynujący realizację 
Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2011 – 2015 dla Gminy Szelków. 
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Innych pytań i uwag nie było. 
 

Przewodniczący Rady Gminy w Szelkowie odczytał projekt w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2011 – 2015. 

 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

                                  
                          Za przyjęciem uchwały głosowało 15  radnych,   
                            przeciw nie było, 
                            nikt się nie wstrzymał. 
 
                               Uchwała Nr IX/44/11 została przyjęta jednogłośnie. 
                           Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad.pkt. 8 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że nie 
otrzymaliśmy dofinansowania na termomodernizację budynków użyteczności 
publicznej na terenie Gminy Szelków tj. na Publiczną Szkołę Podstawową                           
w Szelkowie, Publiczne Gimnazjum w Szelkowie oraz Urząd Gminy w Szelkowie, ze 
względu na otrzymaną małą ilość punktów. 
 
Antoni Radłowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zapytał czy dostaniemy 
dofinansowanie na budowę łącznika między Publiczną Szkołą Podstawową                         
w Szelkowie, a Publicznym Gimnazjum w Szelkowie. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że wystosował 
pismo do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego, ponieważ 
procedura odwoławcza się zakończyła. Nadmienił, że decyzja w tej sprawie miała być 
podjęta w najbliższym czasie, jednak do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy żadnej 
odpowiedzi.  
 
Ad.pkt. 9 
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie na początku swojej 
wypowiedzi przeprosił Wójta Gminy jeżeli uraził swoimi słowami, wypowiedzianymi 
pod wpływem emocji. Zwrócił się z prośbą wykoszenie tereny przy przystanku na 
Bazarze. Nadmienił, że jest to droga powiatowa, ale jeżeli zostanie zakupiony środek 
ochrony to sam opryska i doprowadzi do porządku ten teren. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że rozmawiał w tej 
sprawie ze Starostą Makowskim. Stwierdził, że środek  ochrony da już dzisiaj po sesji 
Radnemu Bazaru. 
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Urszula Owsiewska – Radna Rady Gminy w Szelkowie poinformowała, że remont 
drogi przy cmentarzu został bardzo słabo wykonany. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że był wtedy gdy 
remontowana była droga w Chrzanowie, Dzierżanowie. Nadmienił, jeżeli stał nad 
pracownikami to bardzo dobrze je poprawili. Nadmienił, że jeżeli wszędzie by tak 
wyremontowali jak w tych miejscowościach to byłoby idealnie, ale trzeba stać nad nimi 
i pokazywać im jak i gdzie mają robić. 
 
Antoni Radłowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie stwierdził, że powinni tę drogę 
w Starym Szelkowie poprawić, a dopiero będzie zapłata. Nadmienił, że nie opłaca się 
wykonywać poprawy dróg tanio. Stwierdził, że należy je poprawić raz, a porządnie. 
 
Henryk Bladosz - Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że droga 
powiatowa na Stary Strachocin została słabo wykonana, ponieważ po deszczu znów 
zrobiły się dziury. 
 
Marek Dzikowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zapytał jaki Wójt Gminy ma 
pomysł na odwadnianie łąk np. w Magnuszewie Dużym. Nadmienił, że właścicielem 
jednej z tych działek i pamięta, że od 25 lat nie było nic w tym kierunku robione. 
Stwierdził, że jeżeli przyszłoby mu teraz samemu rów wyczyścić to nie byłoby takiej 
możliwości, bo jest on tak zamulony. Gdyby była możliwość, aby rolnicy się 
opodatkowali i lasy odbierały wodę, wtedy może doprowadziłby te rowy do porządku. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że chciałby 
zmobilizować rolników, aby oczyszczali te rowy na swoich działkach. Nadmienił, że 
wystosował pismo do Nadleśnictwa o udrożnienie tego rowu w Magnuszewie Dużym. 
Stwierdził, że rów do lasu nie zatrzymuje tej wody, jednak problem jest za lasem              
w stronę Sielca, gdzie biegnie ten rów. Zwrócił uwagę, że w Młynarzach jest firma, 
która koordynuje prace związane z utrzymaniem i czystością rowów melioracyjnych. 
Rolnicy płacą tej firmie po 2, 3 zł za metr. 
 
Marek Dzikowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zapytał czy jest możliwość 
złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków z zewnątrz na meliorację. Nadmienił, 
że do czyszczenia tych rowów jest potrzebny dobry sprzęt. Zwrócił uwagę, że 
melioracja była pewnie jakieś 50 lat temu robiona. Kiedyś było tak, że był rów główny, 
a od niego odchodziły mniejsze odprowadzające tę wodę. Na chwilę obecną woda 
podchodzi pod las, jednak bez takich usprawnień odprowadzających tę wodę nic nie 
uda się zrobić. Na koniec zaproponował Wójtowi Gminy, aby przejechał się z nim na 
rów w Magnuszewie Dużym. Może znajdzie się jakieś rozwiązanie co należałyby 
wykonać, aby ta woda chociaż trochę odpływała. Stwierdził, że melioracja całej Gminy 
to większa i droższa inwestycja niż budowa wodociągu. Jednak należy kompleksowo 
zająć się tą sprawą. 
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